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Mihai Busuioc: Curtea de Conturi a României va veni în consultare cu un proiect

nou de lege, suplu si modern

Curtea de Conturi a României va veni în consultare cu un proiect  nou de lege, suplu si modern, a afirmat

miercuri presedintele Curtii de  Conturi a României, Mihai Busuioc, mentionând ca acesta este rezultatul 

Proiectului CCR-SAI pentru cetatean, care a avut ca obiectiv  modernizarea institutiei.

"Proiectul CCR-SAI pentru cetatean ne-a oferit ocazia sa ne analizam  trecutul, sa ne schimbam prezentul, dar sa

ne gândim si la viitor, la  urmatorii pasi. Astfel, unul dintre cele mai importante documente  manifest realizate,

care ofera sustenabilitate schimbarilor produse,  este strategia de dezvoltare institutionala pentru urmatorii 5 ani.

Ea  reprezinta viziunea plenului Curtii de Conturi a României despre cum  trebuie sa se dezvolte institutia suprema

de audit a României pentru a  ramâne relevanta într-o societate în permanenta schimbare si pentru a  produce

valoare adaugata în viata cetateanului. Unele seminte pentru  aceste deziderate le-am sadit chiar noi, pentru altele

avem nevoie de  sprijinul dumneavoastra: Parlament, Guvern, mediul academic, mass-media,  societate civila.

Împreuna construim încredere si progres. Fundamentul  acestei afirmatii se regaseste printre produsele proiectului

CCR-SAI  pentru cetatean, respectiv un proiect nou de lege, suplu si modern, cu  care vom veni în consultare.

Contam pe sprijinul dumneavoastra pentru  adoptare", a mentionat Mihai Busuioc, la conferinta de închidere a 

Proiectului CCR-SAI pentru cetatean.

Conform reprezentantilor institutiei, Proiectul CCR-SAI pentru cetatean  este un proiect cofinantat din Fondul

Social European prin Programul  Operational Capacitate Administrativa 2014-2020, ce a avut ca obiectiv 

modernizarea Curtii de Conturi a României.

"Atunci când am preluat mandatul de Presedinte, aveam, ca multi dintre  dumneavoastra, o imagine mai mult sau

mai putin reala despre institutia  suprema de audit din România. Şi pentru ca nu am vrut ca la baza  masurilor pe

care mi le-am propus sa stea o perceptie subiectiva, a mea  sau a colegilor din Plen, am apelat, cu ajutorul

partenerilor nostri de  la Banca Mondiala, la experti straini, care sa ne analizeze într-o  maniera profesionista si sa

ne comunice un status quo obiectiv", a  mentionat Mihai Busuioc.

Potrivit acestuia, acest deziderat s-a concretizat într-o analiza  functionala realizata de Institutia Suprema de Audit

a SUA (GAO) si  într-o analiza Peer-review (Inter-pares) condusa de SAI Polonia, într-o  echipa din care au mai

facut parte SAI Austria si SAI Ţarile de Jos.

"Dupa aceste doua procese, am putut avea imaginea clara a Curtii de  Conturi a României în raport cu lumea

auditului modern si masurile pe  care trebuie sa le luam pentru a ajunge acolo. Aceste doua rapoarte sunt  publice.

Le puteti gasi pe site-ul nostru. Nevoia de modernizare a  venit la pachet cu nevoia de a sprijini, prin audit,

dezvoltarea  României prin institutii mai performante în gestionarea fondurilor  publice", a adaugat presedintele

Curtii de Conturi a României.

El a mentionat ca pasul urmator recomandarilor din cele doua analize  amintite a fost, în mod firesc, schimbarea

metodologiilor de audit si a  modului de interactiune cu entitatile auditate.

"Astfel, colegii nostri din CCR au colaborat cu expertii straini ai  Bancii Mondiale si au elaborat manuale noi pe

cele trei tipuri de audit  pentru a aborda probleme sistemice cu care se confrunta administratia  publica si pentru a

oferi un feed-back real despre ce înseamna conceptul  de value for money. Iar acest lucru se va reflecta în

rapoartele de  audit, care vor avea o forma standardizata, elaborate într-un limbaj  accesibil publicului larg si, poate

cea mai importanta realizare,  publicate pe site-ul Curtii de Conturi", a precizat Mihai Busuioc.
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El a subliniat ca, în sprijinul acestora, un alt produs al proiectului a  fost un nou regulament al activitatii specifice

în care a fost  schimbata paradigma comunicarii cu entitatile, încercând sa fie  deschisi, profesionisti si focusati pe

problemele sistemice.

"Vrem sa fim partenerii dumneavoastra într-un dialog constructiv ce  vizeaza dezvoltarea României, iar noul

nostru regulament încearca sa se  constituie în platforma acestui deziderat. Nu este de ajuns sa te  schimbi doar

profesional. Pentru a produce schimbare este nevoie de  propriul exemplu. De aceea, în cadrul aceluiasi proiect am

demarat un  proces de diagnoza si interventie la nivelul culturii organizationale,  care sa sustina reformele

structurale din Curte. Am încercat sa avem o  abordare holistica, de tip 360 grade, pe toate palierele. Numai

abordând  integrat procesul de reforma, structural si cultural, metodologic si  uman, putem produce un impact real

în societate si în viata  cetateanului", a spus Mihai Busuioc.

Totodata, el a subliniat ca Proiectul CCR-SAI pentru cetatean i-a oferit  posibilitatea de a descoperi calitatea

resursei umane din Curtea de  Conturi.

"Avem colegi foarte buni si bine pregatiti. Investitia în ei prin  cursurile pe care le-au urmat, atât în ceea ce

priveste noua  metodologie, cât si pentru dobândirea de soft skills, respectiv cursuri  de comunicare, management,

dezvoltare personala, a reprezentat cea mai  buna alegere din cadrul proiectului. Sunt mândru de toti cei care s-au 

implicat în procesul de modernizare si le promit ca energia investita de  ei nu va ramâne nerasplatita. Vrem sa

aducem lânga noi si specialisti  din alte domenii (IT, comunicare, drept, ingineriei, stiinte politice)  si chiar sa

înfiintam un consiliu consultativ format din reprezentanti  ai mediului academic, ai societatii civile si mediul de

business, care  sa sprijine eforturile strategice ale CCR pentru urmatorii 5 ani. Acesti  patru ani au reprezentat o

perioada de efort, de termene limita, de  provocari institutionale si de context (COVID), dar au fost si multe 

momente frumoase în care am cunoscut oameni daruiti, am împartasit  experiente si ne-am descoperit pe noi

însine, echipa Curtii de Conturi a  României", a mai spus presedintele Curtii de Conturi.
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